
Bakalářská práce Matěje Langa: posudek školitele

V předkládané bakalářské práci na téma Vychytáváńı těžkých kov̊u z od-
padńıch vod pomoćı hydrogel̊u se jej́ı autor zabývá experimentálńım studiem
rozdělováńı vybraných dvojmocných kationt̊u (Ca2+,Ni2+,Cu2+) mezi na-
botnalý polyakrylový hydrogel a okolńı roztok.

Ve své práci zjistil, že jak botnáńı polyakrylového hydrogelu v roztoku
dvojmocných kationt̊u, tak i rozdělováńı těchto kationt̊u mezi gel a roztok, má
univerzálńı charakter. Zároveň jsou ale pozorovány odlǐsnosti, patrné např.
z Ramanových spekter, které jsou d̊usledkem r̊uzného charakteru interakce
dvojmocných kationt̊u přechodných kov̊u s karboxylovými skupinami v na
řetězćıch hydrogelu. Matěj se v rámci bakalářské práce se potýkal s řadou
problémů experimentálńıho charakteru (např. koĺısavá odezva elektroche-
mických senzor̊u). ”Podezřelé”výsledky sám identifikoval a, pokud bylo třeba,
přeměřil a nebo př́ıpadně provedl znovu celý pokus. Je nutno poznamenat,
že již samotná ekvilibrace systémů s hydrogely je časově náročná a je zde
třeba značná pečlivost a trpělivost. I když Matěj použ́ıval předevš́ım běžné
laboratorńı techniky, během svého bakalářského projektu źıskal d̊uležitá ex-
perimentálńı data, která budou použita k porovnáńı s relevantńımi výsledky
ze simulaćı a publikována v impaktovaném časopise.

Matěj Lang na svém úkolu pracoval se zájmem a s vysokým pracovńım
nasazeńım. Svou práci si dokázal dobře naplánovat a plán dodržet. Jeho
experimentálńı výsledky nad očekáváńı precizńı a spolehlivé. Problémy, at’

už experimentálńı nebo souvisej́ıćı se zpracováńım a interpretaćı výsledk̊u, se
snažil nejprve vyřešit samostatně. Své d́ılč́ı výsledky ale diskutoval pravidelně
a otevřeně, nejen se mnou, ale i v rámci vědecké skupiny. Je třeba vyzdvih-
nout, že dané problematice chtěl porozumět opravdu d̊ukladně a d́ıky tomu
prostudoval a přečetl velké množstv́ı p̊uvodńıch článk̊u. Při samotném sepi-
sováńı bakalářské práce a při práci s literaturou pak prokázal nejen znalosti
a orientaci v dané problematice, ale i kritické myšleńı.

Práci pokládám za výbornou a doporučuji k obhajobě.
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